

# Taiwania

*International Journal of Life Sciences*

Vol. 56 No. 2 • June 2011



Published by the College of Life Science, National Taiwan University  
<http://tai2.ntu.edu.tw/taiwania>

# Taiwania

International Journal of Life Sciences

ISSN: 0372-333X  
統一編號 2003600007

第五十六卷第二期

中華民國一百年六月

## 目 次

### 研究論文

- 印度西高止山北卡納達區內，不同人為干擾壓力下熱帶雨林之地上部生物量與碳存量動態 ..... 85  
D. M. Bhat and N. H. Ravindranath
- 香菇的粗萃取物對血管內皮細胞的蛋白質體及轉譯後硝酸化蛋白質體之研究 ..... 97  
王朝平、洪哲穎、許夏芬、陳翰容、黃斌、洪尉欽、尤登弘、邱正安、盧麗芬、許家彰
- 利用CHD1及EE0.6 分子標幟進行臺灣保育鳥類性別鑑定 ..... 105  
林恩仲、許欣安、趙明杰、詹芳澤、王齡敏、曹先紹、張志華、林佩羿、王寶榮、袁孝維、  
丁詩同、王佩華
- 日本、中國及臺灣之新紀錄種禾草 - 光莠竹(禾本科蜀黍族) ..... 111  
陳志輝、Jan Frits Veldkamp、郭長生
- 臺灣黏菌(二十一): 雙皮黏菌屬 ..... 118  
劉錦惠、張仲豪
- 臺灣產柊子屬(薔薇科)一新種: 清水山柊子 ..... 125  
張坤城、王秋美、鄧書麟、王志強
- 中國廣西岩溶洞穴苦苣苔科植物一新種 - 賀州小花苣苔 ..... 132  
吳望輝、許為斌、吳磊
- 臺灣水玉杯屬一新種腐生植物 - 黃金水玉杯 ..... 138  
江柏毅、謝宗欣
- 越南植物誌之新見 - 雲南球子草(*Peliosanthes yunnanensis*) 及硯山毛蘭 (*Trichosma yanshanensis*) ..... 143  
Leonid V. Averyanov

### 研究短文

- Rochelia laxa* I. M. Johnst. (紫草科) 之選定模式的指定及消失四十年後模式產地的再採集 ..... 149  
S. K. Srivastava and Kumar Ambrish
- 線柱蘭屬(蘭科)選定模式的指定 ..... 153  
Avishek Bhattacharjee, H. J. Chowdhery and R. K. Bhakat
- 印度曼尼普爾邦(Manipur)的杉葉石松(*Huperzia squarrosa*)，其分類與生物學研究 ..... 157  
S. D. Yumkham and P. K. Singh
- 巨胞密鱗蘚(細鱗蘚科)，臺灣蘚類植物誌新紀錄屬、種 ..... 165  
楊嘉棟、林善雄
- 臺灣新歸化植物 - 四葉蘿芙木(夾竹桃科) ..... 169  
柯勇男、周富三、廖俊奎
- 香檬菊屬(*Pectis* L.)，臺灣菊科新紀錄屬植物 ..... 173  
鍾明哲、謝春萬、高瑞卿、葉慶龍

Taiwania 編輯委員會編輯  
<http://tai2.ntu.edu.tw/taiwania>  
國立臺灣大學生命科學院出版

# Taiwania

International Journal of Life Sciences

ISSN: 0372-333X

Vol. 56 No. 2

June 2011

## CONTENTS

### Research Articles

- Above – Ground Standing Biomass and Carbon Stock Dynamics under a Varied Degree of Anthropogenic Pressure in Tropical Rain Forests of Uttara Kannada District, Western Ghats, India ..... 85  
D. M. Bhat and N. H. Ravindranath
- Glossogyne tenuifolia* Enhances Posttranslational S-Nitrosylation of Proteins in Vascular Endothelial Cells ..... 97  
Chao-Ping Wang, Jer-Yiing Houg, Hsia-Fen Hsu, Han-Jung Chen, Bin Huang, Wei-Chin Hung, Teng-Hung Yu, Cheng-An Chiu, Li-Fen Lu and Chia-Chang Hsu
- Application of CHD1 Gene and EE0.6 Sequences to Identify Sexes of Several Protected Bird Species in Taiwan ..... 105  
E.-C. Lin, H.-A. Hsu, M.-C. Chao, F.-T. Chan, L.-M. Wang, H.-S. Tsao, C.-H. Chang, P.-Y. Lin, B.-J. Wang, H.-W. Yuan, S.-T. Ding and P.-H. Wang
- Microstegium glabratum* (Brongn.) A. Camus (Poaceae, Andropogoneae), a New Record for Japan, China, and Taiwan, Based on Morphological and Molecular Evidence ..... 111  
Chih-Hui Chen, Jan Frits Veldkamp and Chang-Sheng Kuoh
- Myxomycetes of Taiwan XXI. The genus *Diderma* ..... 118  
Chin-Hui Liu and Jong-How Chang
- A new species *Cotoneaster chingshuiensis* (Rosaceae) from Taiwan ..... 125  
Kun-Cheng Chang, Chiu-Mei Wang, Shu-Lin Deng and Chih-Chiang Wang
- Chiritopsis hezhouensis* (Gesneriaceae) from Karst Caves in Guangxi, China ..... 132  
Wang-Hui Wu, Wei-Bin Xu and Lei Wu
- Thismia huangii* (Thismiaceae), a New Species from Taiwan ..... 138  
Po-Yi Chiang and Tsung-Hsin Hsieh
- Peliosanthes yunnanensis* and *Trichosma yanshanensis* – New Additions to the Flora of Vietnam ..... 143  
Leonid V. Averyanov
- ### Notes
- Lectotypification and Recollection of *Rochelia laxa* I. M. Johnst. (Boraginaceae) from Type Locality after the Lapse of Forty Years ..... 149  
S. K. Srivastava and Kumar Ambrish
- Lectotypification in *Zeuxine* Lindl. (Orchidaceae) ..... 153  
Avishek Bhattacharjee, H. J. Chowdhery and R. K. Bhakat
- Huperzia squarrosa* (G. Forst.) Trev. (Lycopodiaceae) in Manipur: Taxonomy and Biological Aspects .... 157  
S. D. Yumkham and P. K. Singh
- Pycnolejeunea grandiocellata* Steph. (Family Lejeuneaceae), a Generic and Species Record New to Liverwort Flora of Taiwan ..... 165  
Jia-Dong Yang and Shan-Hsiung Lin
- A Newly Naturalized Species in Taiwan: *Rauvolfia tetraphylla* L. (Apocynaceae) ..... 169  
Yung-Nan Ko, Fu-Shan Chou and Chun-Kuei Liao
- Pectis* L. (Asteraceae), a Newly Recorded Genus to the Flora of Taiwan ..... 173  
Ming-Jer Jung, Chun-Wan Hsien, Yui-Ching Kao and Ching-Long Yeh

Edited by **Taiwania** Editorial Board

<http://tai2.ntu.edu.tw/taiwania>

Published by the College of Life Science, National Taiwan University